
Zápis č. 11/10/2012 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
18. októbra 2012 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Dóra Hushegyiová, Michal Jesenko, Martin Kabát, Martin 
Kákoš, Ildikó Nagy, Vladimír Slovák, Vladimír Talian 
Ospravedlnení: Milan Antol, Miroslav Kollár 
Hostia:  
Ing. Václav Mika – generálny riaditeľ RTVS 
PhDr. Daniela Migrová – riaditeľka Sekcie GR RTVS 
Radka Doehring – riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Mgr. Lukáš Diko – riaditeľ Sekcie spravodajstva, športu a publicistiky RTVS 
Ľuboš Machaj – riaditeľ Sekcie programu SRo 
Mgr. Tibor Búza – riaditeľ Sekcie programu STV 
Miesto konania: Bratislava, Mýtna 1, zasadačka GR RTVS na 6. posch. 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal predseda Rady RTVS M. Kollár. Rokovanie otvoril a viedol podpredseda 
Rady RTVS M. Jesenko. Na začiatku rokovania privítal všetkých prítomných. Skonštatoval, 
že je prítomných 7 členov Rady RTVS a rada je schopná uznášať sa. Informoval, že 
z rokovania sa ospravedlnili M. Antol a M. Kollár. 
 
M. Jesenko dal hlasovať o návrhu programu: 
Uznesenie č. 104/2012: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v navrhnutom znení:  

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) Informácia o personálnych zmenách v manažmente RTVS; 
b) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 

RTVS; 
c) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca M. 

Kollár);  
d) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajca M. Jesenko); 
e) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle § 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajca M. Kollár);  
f) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
g) rôzne. 

4. Návrh dodatku č. 3b k zmluve so štátom na rok 2012 a informácia o príprave zmluvy so 
štátom na rok 2013 (spravodajca V. Talian). 

5. Informácia o hromadnom prepúšťaní (spravodajca M. Kabát). 
6. Informácia o spôsobe a rozsahu financovania RTVS v roku 2013 (spravodajca M. 

Kollár). 
7. Informácia o príprave Vianočnej programovej štruktúry (spravodajcovia V. Slovák, D. 

Hushegyiová). 
8. Sťažnosti a podnety. 
9. Rôzne 

a) Korešpondencia. 
 

Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  
V. Talian / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /      
Uznesenie bolo prijaté. 
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2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období 
M. Jesenko informoval o plnení jednotlivých uznesení, predložil návrh na uznesenie a dal 
o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 105/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z predchádzajúceho obdobia. 
Uznesenie Vyhodnotenie 
47./2011 Úloha trvá, vyhodnotí sa priebežne 
84./2011 Plní sa priebežne. 

82. Vyhodnotí sa po uplynutí termínu 30. 11. 2012 
90. Nevyhodnocuje sa. 
91. Splnené. 
92. Nevyhodnocuje sa. 
93. Nevyhodnocuje sa. 
94. Nevyhodnocuje sa. 
95. Nevyhodnocuje sa. 
96. Nevyhodnocuje sa. 
97. Nevyhodnocuje sa. 
98. Nevyhodnocuje sa. 
99. Nevyhodnocuje sa. 
100. Nevyhodnocuje sa. 
101. Nevyhodnocuje sa. 
102. Nevyhodnocuje sa. 
103. Nevyhodnocuje sa. 

 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o personálnych zmenách v manažmente RTVS 
V. Mika predstavil členom Rady RTVS novú riaditeľku Sekcie ekonomiky R. Doehring, 
riaditeľa Sekcie programových služieb STV T. Búzu, riaditeľa Centra spravodajstva L. Dika 
a informoval, že do RTVS nastúpil aj A. Doležal na funkciu riaditeľa Sekcie technickej 
realizácie. 
L. Diko uviedol členom Rady RTVS svoje predstavy o spravodajstve v RTVS. Prioritou podľa 
neho je digitalizácia spravodajstva. Plánuje pripraviť koncepciu o tom, čo je vlastne 
verejnoprávnosť a od toho odraziť fungovanie nielen spravodajstva. 
V. Talian sa spýtal, či sa očakáva výraznejšie personálne posilnenie spravodajstva, ktoré by 
malo potiahnuť avizovanú zmenu a či sa uvažuje nad zmenou vysielacieho času hlavných 
správ. 
L. Diko odpovedal, že nad zmenou vysielacieho času sa momentálne neuvažuje, treba to 
najprv zanalyzovať. Personálne posilnenie považuje za kľúčové a plánuje pritiahnuť 
najlepších ľudí, ktorí na trhu sú. Chce naštartovať aj vlastný vzdelávací systém v spolupráci 
s katedrami žurnalistiky.  
V. Mika doplnil, že momentálne je v oblasti žurnalistiky problém s kvalitnými ľuďmi na trhu. 
D. Hushegyiová sa spýtala, kedy bude výzorovo nové spravodajstvo. 
V. Mika odpovedal, že bez technologických investícií, ktoré si spravodajstvo vyžaduje sa 
zásadné zmeny v obraze robiť nedajú, ale chystá sa aj zmena, ktorá bude viditeľná. 
I. Nagy skonštatovala, že voči plánovaným zmenám sa v RTVS určite zdvihne aj vlna odporu 
a spýtala sa, kedy sa podľa GR RTVS situácia utrasie. 
V. Mika odpovedal, že hromadné prepúšťanie sa dá robiť iba tak, že sa eliminujú všetky 
možné pochybenia, ale nepodarí sa odstrániť všetky. Určite sa stanú aj veci, ktoré nebudú 
dokonalé, ale od začiatku sa snaží, aby to bolo čo najviac harmonizujúce. Celým 
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motivátorom tohto procesu by malo byť to, že v RTVS bude síce menej ľudí, ale budú lepšie 
odmeňovaní. 
M. Kákoš si myslí, že je najvyšší čas spraviť niečo s vizuálom, pretože obsahovo to nie je tak 
zlé, ako to čo ide nakoniec z obrazovky. 
 
b. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
V. Mika odprezentoval stav hospodárenia k 30.9.2012: 
Príjmy: 90,7 mil. €, t.j. plnenie na 79,71% 
Výdavky: 70,87 mil. €, t.j. plnenie 63,7 % 
Skonštatoval, že vyššie plnenie príjmov ako výdavkov naznačuje na prvý pohľad vyrovnané 
hospodárenie, ale v praxi to znamená aj to, že neplnenie výdavkov súvisí s úsporami 
v oblasti kapitálových výdavkov, ktoré sa posúvajú buď do posledného štvrťroku alebo 
budúceho roku. 
M. Kákoš uviedol, že sa nevyrobilo veľa formátov, ktoré sa do výroby plánovali a z toho 
vzniká dojem lepšieho hospodárskeho výsledku, ale je to za cenu programového deficitu. 
V. Mika upozornil, že v poslednom štvrťroku sú formáty, ktoré neboli plánované 
a významným spôsobom vstúpia do rozpočtu. Doplnil, že plnenie základnej programovej 
služby RTVS nedošlo od ostatného rokovania k žiadnym zmenám. 
 
c. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
V. Mika odprezentoval materiál Nájom nehnuteľného majetku RTVS. Uviedol, že v zmysle 
navrhovanej legislatívy, ktorá je momentálne v NR SR sa Media RTVS, s.r.o. ruší a činnosti 
spojené s výberom úhrad prechádzajú na RTVS, a to je veľmi zásadná zmena. Prechod tejto 
agendy je spojený s personálnymi, vecnými, technologickými a inými súvislosťami, ktoré sú 
logisticky zložité. Druhá súvislosť sa týka prebratia výkonu agendy ako takej a tretia súvislosť 
sa týka všetkých možných dopadov, ktoré sú s tým spojené. Upozornil na možné výpadky 
príjmov z úhrad z titulu zmeny účtu, rozkolísaním trhu a pod. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 106/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. m) zákona č. 532/2010 o RTVS v nadväznosti na § 12 
ods. 2 a § 13 ods. 1 písm. c) zákona č. 176/2004 o nakladaní s majetkom verejnoprávnych 
inštitúcií, schvaľuje návrh na prenájom nehnuteľného majetku: 
Nájomca: RTVS, s.r.o., Staré Grunty 2, 841 04 Bratislava 
Predmet nájmu: nájom nebytových priestorov v Budove tvorby programu v Mlynskej doline, 
Bratislava, na 13. poschodí o výmere 51,00 m2 na účel skladu. 
Pôvodná doba nájmu:  od 1.12.2011 do 30.11.2012 
Cena nájmu:                         2 550,00 eur bez DPH ročne  
Cena služieb:                    728,40 eur bez DPH ročne  
Cena nájmu za inventár:     784,32 eur bez DPH ročne  
Dodatok č. 1 k Zmluve o nájme nebytových priestorov rieši: 
predĺženie doby nájmu o jeden mesiac, a to do 31.12.2012 a úpravu ceny za služby spojené 
s nájmom za tento mesiac.  
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o verejných obstarávaniach 
V. Mika odprezentoval predložený materiál. 
I. Nagy sa spýtala, čo je za predmetom zákazky hudobný test. 
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V. Mika odpovedal, že je to súčasťou zadania, ktoré sa týkalo testovania hudobného formátu 
a zapadá do kontextu, ktorý súvisí s mapovacou štúdiou Rádia Slovensko. Je to ukončenie 
celého procesu, ktorý sa robil v spolupráci s Medianom. 
Ľ. Machaj doplnil podrobnosti k tejto zákazke. 
M. Kákoš sa spýtal, či sa po rekonštrukcii priestorov zdravotného strediska prestane využívať 
výšková budova STV. 
V. Mika odpovedal, že je to tak, pretože výšková budova nie je prevádzkyschopná 
a sťahovanie je nevyhnutné. Harmonogram je taký, že pri dobrom manažmente celého 
procesu, by do roka RTVS mohla byť v nových priestoroch. 
M. Jesenko sa spýtal, či sa to považuje iba za dočasné riešenie. 
V. Mika poznamenal, že toto sa považuje iba za ekonomické, administratívne a vecné 
riešenie problému prevádzky budovy. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 107/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach za predchádzajúce 
obdobie. 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
e. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h) 
zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS 
M. Jesenko informoval, že od ostatného rokovania nebol doručený žiaden zámer na Radu 
RTVS. 
 
f. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
V. Mika odprezentoval predložený materiál. 
M. Kabát, ako spravodajca k tomuto bodu, poznamenal, že pri jednej zmluve chýba 
špecifikácia predmetu plnenia. 
V. Mika vysvetlil, že ide o zmluvu so spravodajcom v Bruseli. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 108/2012: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € uzavretých 
od predchádzajúceho zasadnutia Rady RTVS. 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /   
Uznesenie bolo prijaté. 
 
4. Návrh dodatku č. 3b k zmluve so štátom na rok 2012 a informácia o príprave 

zmluvy so štátom na rok 2013 
V. Mika informoval, že za rok 2012 je potrebné už len doúčtovať celé plnenie. Niektoré 
povinnosti je potrebné splniť do 31.3.2013. Momentálne sa pracuje na nastavení modelu 
zmluvy so štátom na rok 2013 a modelu do budúcnosti, pretože v súčasnej legislatíve 
naďalej bude zmluva so štátom jedným zo zdrojov financovania RTVS. Z pohľadu zmluvy so 
štátom na rok 2013 a stratégie do roku 2017 je vzájomná snaha, aby zmluva so štátom mala 
trochu inú podobu. Je ambíciou, aby model bol flexibilnejší a jasnejší z pohľadu proporcií 
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jednotlivých žánrov programu. Zmluva so štátom bude mať omnoho liberálnejší, ale vecnejší 
obsah. Informoval, že návrhom zmluvy so štátom je suma 28 mil. €. Pôvodne malo ísť z tejto 
sumy 10 mil. € na investície, ale pravdepodobne sa to číslo zníži, pretože takúto sumu 
nedokáže RTVS obstarať. 
V. Talian, ako spravodajca k tomuto bodu, doplnil, že sa navyšuje aj najnižšia garantovaná 
suma pre RTVS a podľa nového návrhu by mal RTVS dostať každoročne minimálne 15 mil. 
€. Rovnako upozornil na zmenu pri povinnosti odvysielať program v určenom čase pre 
televíznu zložku. 
D. Hushegyiová sa spýtala, čím sú spôsobené cenové rozdiely na výrobu jednotlivých 
národnostných magazínov. 
V. Mika upozornil, že sú to iba časti, ktoré sú financované zo zmluvy so štátom.  
I. Nagy sa spýtala, či sa posúva iba zúčtovanie alebo aj zaradenie do vysielania. 
V. Mika odpovedal, že kľúčový termín je ten, kedy bude formát odvysielaný a ten nemôže byť 
neskôr ako termín zúčtovania. 
M. Kákoš poznamenal, že nový systém umožňuje hľadať výhodnejších koproducentov, a o to 
bude možno vyrobiť viac programu, pretože dohodnutá suma sa môže použiť na väčší objem 
programu. Spýtal sa, či dostane Rada RTVS možnosť oboznámiť sa s novým návrhom 
rámcovej zmluvy a kedy to bude. 
V. Mika odpovedal, že je povinnosť GR RTVS predložiť rade na prerokovanie túto rámcovú 
zmluvu a je možné, že to bude na najbližšom rokovaní. 
V. Slovák sa spýtal na podrobnosti ohľadom 20-tich ekumenických koncertov. 
V. Mika pripomenul, že sa o tom rokovalo už na ostatnom rokovaní, kedy sa V. Slovák 
ospravedlnil z rokovania. Zopakoval preto podrobnosti o týchto koncertoch. 
M. Kákoš sa spýtal, v akom štádiu je príprava dodatku k zmluve so štátom na rok 2013 
a v akom stave je vyhodnotenie vypísaného súbehu. 
V. Mika uviedol podrobnosti k aktuálnemu súbehu, ktorý sa momentálne vyhodnocuje. 
Upozornil, že tento súbeh nebol koncipovaný vo väzne na zmluvu so štátom, na druhej 
strane je možné, že sa niektoré projekty objavia v štruktúre a že budú financované zo zmluvy 
so štátom. Myslí si, že do finálneho predloženia rozpočtu RTVS rade, musí mať dodatok 
k zmluve so štátom na rok 2013 uzavretý. 
M. Jesenko sa spýtal, či bude v zmluve na budúci rok vymedzené, koľko financií má ísť na 
televíznu a koľko na rozhlasovú tvorbu. Požiadal o bližšie informácie o systéme hodnotenia 
jednotlivých projektov vyrobených v rámci zmluvy so štátom, napríklad, či budú nejaké 
objektívne kritériá alebo bude nejaká hodnotiaca komisia. 
V. Mika odpovedal, že budú stanovené kritériá tak, aby boli merateľné a obsahovo jasne 
zadefinovateľné. Kritériá budú tri: forma, obsah a adekvátnosť. Jednotlivé kritériá popísal 
podrobnejšie.  
D. Hushegyiová poznamenala, že aj národnostné vysielanie potrebuje veľmi prísne 
hodnotenie. 
V. Mika uviedol, že si treba najprv povedať, voči čomu sa bude hodnotiť úspešnosť 
národnostného vysielania, teraz sú kritériá nastavené na rok 2001 a momentálne sú už iné 
parametre. Stanovovanie kritérií pri menších národnostných skupinách bude veľmi zložité. 
M. Kákoš uviedol, že kedysi sa robili odposluchy a kontrolné projekcie, v posledných rokoch 
to však podľa neho vymizlo. Myslí si však, že pokiaľ sa k tomu RTVS vráti a bude sa to robiť 
kvalitne, tak bude zabezpečované aj vyhodnocovanie. Spýtal sa, že keď sa budú 
vyhodnocovať jednotlivé programy, aké z toho budú možné konzekvencie. 
V. Mika odpovedal, že v súčasnosti prebieha podľa nových kritérií hodnotenie kvalifikovania 
formátov do štruktúr budúceho roku, ale len pri tých formátoch, kde nie je zmluvný záväzok. 
Uviedol, že niektoré zmluvy z minulosti neobsahujú výkonnostný parameter a pritom by mali. 
V súčasnosti sa už výkonnostné parametre do zmlúv dávajú, hlavne pri formátoch, ktorých 
úlohou je priniesť diváka. 
M. Jesenko vníma pozitívne, že sa niečo takéto do zmlúv dostáva, ale upozornil, že treba 
dôsledne pripravovať zmluvy. 
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V. Mika uviedol, že našiel v RTVS veľa zmlúv, kde sú zmluvné záväzky výhodnejšie pre 
partnerskú stranu a zmeniť charakter zmlúv, aby RTVS diktoval podmienky parametrov, 
nebude ľahké. Táto ambícia sa však už ukazuje pri uzatváraní nových zmlúv. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 109/2012: 
Rada RTVS v zmysle § 8 ods. 1 písm. i) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS prerokovala návrh 
Dodatku č. 3b k Zmluve č. MK-77/09M o obsahoch, cieľoch a zabezpečení služieb verejnosti 
v oblasti televízneho vysielania a odporúča GR RTVS predložiť Ministerstvu kultúry SR tieto 
doplnenia na podpis. 
T: ihneď 
Z: GR RTVS 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
5. Informácia o hromadnom prepúšťaní 
V. Mika odprezentoval predloženú informáciu členom Rady RTVS. Skonštatoval, že 
hromadné prepúšťanie je dôsledkom schválenia zmeny organizácie a štruktúry riadenia, 
ktorú Rada RTVS schválila na ostatnom zasadnutí. Redukcia zamestnancov súvisí aj 
s celkovou redukciou nákladov a ambíciou manažmentu do budúcich období. Cieľ 
hromadného prepúšťania je redukciou zamestnancov vytvoriť zdroje na ohodnotenie 
zamestnancov a zmeny systému ohodnocovania ako takého. Rozbehlo sa už aj rokovanie so 
zástupcami všetkých odborových zväzov. Uviedol, že hromadné prepúšťanie je nahlásené 
na 298 profesií a ide predovšetkým o obslužné a servisné profesie. 
M. Kabát, ako spravodajca k tomuto bodu, uviedol, že ponechanie úspor z hromadného 
prepúšťania v mzdovom fonde považuje za dobré a chápe to ako alokáciu zdrojov do 
zdravého jadra a odrazí sa to v tom, že udržíme kvalitných ľudí. Spýtal sa, či sa uvažuje aj 
s alokáciou časti týchto úspor do vzdelávania. 
V. Mika upresnil, že do mzdového fondu pôjde len časť úspor a tá nebude rozdeľovaná 
lineárne a proporčne, ale bude k dispozícii na úrovni centier, aby mali vedúci pracovníci 
možnosť odmeňovať pracovníkov podľa reálne odvedeného výkonu. Vzdelávanie by sa 
podľa neho malo stať súčasťou vyššieho štandardu firemnej kultúry. 
M. Kabát upozornil, keďže úsporné opatrenia budú mať za následok zoštíhlenie 
administratívnych činností, aby cena pri prípadnom outsourcingu týchto činností nebola len 
jediným kritériom a aby sa zohľadňovali aj iné parametre pri tomto výbere. 
V. Mika uviedol, že takýto typ služieb bude treba obstarať a kritériá sa budú predkladať aj 
Rade RTVS. Upozornil však, že niektoré typy administratívnych služieb nie je možné zveriť 
externému prostrediu. 
M. Jesenko sa spýtal, kedy Rada RTVS dostane komplexnú informáciu, pokiaľ ide 
o štruktúru zamestnancov, s ktorými sa plánuje ukončiť pracovný pomer. 
V. Mika odpovedal, že rada môže dostať hrubý pohľad na profesijnú štruktúru a počty na 
najbližšom rokovaní. 
M. Jesenko apeloval na dodržiavanie zákonného postupu, aby sa nespravila ani malá chyba 
a neboli zbytočné pracovnoprávne spory, ale predpokladá, že manažment na to myslí. 
V. Mika uviedol, že ambíciou je zlaďovať všetko aj s tou prísnejšou interpretáciou zákona. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 110/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o hromadnom prepúšťaní. 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
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Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
6. Informácia o spôsobe a rozsahu financovania RTVS v roku 2013 
V. Mika odprezentoval predložený materiál, ktorý obsahoval nasledovné informácie: 
„Rozpočet na rok 2013 je pripravovaný v súlade platnou legislatívou a plánovanými 
legislatívnymi úpravami t.j. rozpočet na rok 2013 bude vychádzať z predpokladu, že od 1. 
januára 2013 zostane v platnosti existujúci systém financovania verejnoprávneho vysielania 
založený na úhrade za služby verejnosti poskytované RTVS a príspevku zo štátneho 
rozpočtu prostredníctvom Zmluvy so štátom.     
 V roku 2013 hlavným zdrojom RTVS budú príjmy z úhrad za služby verejnosti, ktoré 
RTVS plánuje vo výške 71,5 mil. €, čo predstavuje, vzhľadom na klesajúci trend výberu, 
pokles o cca 1 mil. € oproti očakávanej skutočnosti roka 2012. V súčasnosti je v NR SR 
v druhom čítaní vládny návrh zákona o úhrade za služby verejnosti poskytované Rozhlasom 
a televíziou Slovenska a o zmene a doplnení niektorých zákonov, ktorý ponecháva doterajšiu 
výšku úhrady. Najvýraznejšou zmenou v zákone je zrušenie dcérskej spoločnosti RTVS 
s.r.o. a prechod výberu úhrad z dcérskej spoločnosti do interného prostredia Rozhlasu 
a televízie Slovenska.              

Druhým najvýznamnejším príjmom RTVS v roku 2013 bude transfer zo štátneho 
rozpočtu na základe Zmluvy so štátom, ktorý predpokladá príjem vo výške 28 mil. €. Transfer 
vo výške 28 mil. € schválila vláda SR v rámci návrhu štátneho rozpočtu na rok 2013 
a v najbližšom období bude prerokovaný v NR SR. V rámci schváleného materiálu vládou 
SR v oblasti rozhlasového a televízneho vysielania sa programy vo verejnom záujme plánujú 
financovať v sume 18 mil. € a na realizáciu investičných projektov je určených 10 mil. € .   

Tretím najvýznamnejším zdrojom RTVS sú príjmy z reklamy, ktoré v roku 2013 sú 
plánované vo výške 3,3 mil. € v štruktúre príjmy z televíznej reklamy vo výške 2 mil. € 
a príjmy z rozhlasovej reklamy vo výške 1,3 mil. €. Výrazne nižší príjem z televíznej reklamy 
vznikne v súvislosti s poklesom maximálneho percenta podielu vysielania reklamy na 
televíznom vysielaní o 0,5 % oproti roku 2012 (t.j. RTVS od roku 2013 bude môcť využívať 
len 0,5 % televízneho vysielacieho času na reklamu).  

Rozhlas a televízia Slovenska v roku 2013 predpokladá príjmy z predaja budovy 
v Banskej Bystrici vo výške 2 mil. €, ktoré budú kryť investičné potreby. 

Ostatné príjmy RTVS v roku 2013 sú odhadované na cca 1 mil. €. 
Na základe schváleného rozpočtu RTVS na rok 2012 sa predpokladá, že v prípade 

vyčerpania všetkých plánovaných bežných ako aj kapitálových výdavkov v roku 2012, RTVS 
bude mať na účtoch k 1.1.2013 finančné prostriedky vo výške 2,7 mil. €. (vzhľadom na nižšie 
čerpanie predovšetkým kapitálových výdavkov bude stav finančných prostriedkov k 1.1. 
výrazne vyšší avšak tieto finančné prostriedky budú kryť výdavky plánované v roku 2012).         

Celkové príjmy RTVS v roku 2013 sa v súčasnosti predpokladajú vo výške 108,5 mil. 
€, čo predstavuje oproti schválenému rozpočtu RTVS na rok 2012 pokles o 5,4 mil. €.“           
M. Jesenko skonštatoval, že poskytnuté informácie boli dostačujúce. Spýtal sa, v akom 
termíne bude Rade RTVS doručený rozpočet RTVS na rok 2013 na schválenie. 
Po krátkej diskusii sa členovia Rady RTVS s GR RTVS dohodli, že návrh rozpočtu RTVS na 
rok 2013 bude doručený tak, aby mohol byť prerokovaný na plánovanom zasadnutí 
13.12.2012. 
M. Jesenko sa spýtal, či bude návrh rozpočtu nejakým spôsobom zohľadňovať riziká 
hroziace pri výbere úhrad. 
V. Mika odpovedal, že vie plánovať príjmy z reklamy, dajú sa odhadovať príjmy z predaja 
budov a pri výbere úhrad je riziko najmä pri potencionálnej zmene účtu. 
M. Jesenko sa spýtal, ako je to s predajom budovy v Košiciach. 
V. Mika odpovedal, že to je ešte len v štádiu rozhodovania. 
V. Talian sa spýtal, či vie GR RTVS povedať podrobnosti k novému návrhu zákona k časti 
týkajúcej sa výberu úhrad. 
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V. Mika uviedol, že sa mení spôsob výberu úhrad, zmenšuje sa skupina oslobodených 
a výška koncesií ostáva. Ambíciou pre budúcnosť ostáva výška a valorizácia 
koncesionárskych poplatkov. 
M. Kákoš požiadal, či by na novembrovom rokovaní nemohla Rada RTVS dostať aspoň 
nástrel programového konceptu. 
V. Mika uviedol, že je schopný na rokovanie 15.11. pripraviť v režime štandardného 
informatívneho materiálu o príprave rozpočtu a programového konceptu 2013. 
M. Kákoš sa spýtal, či sa pri rozpočte na rok 2013 bude zachovávať štruktúra delenia 
koncesií v pomere 70:30 medzi STV a SRo. 
V. Mika odpovedal, že doposiaľ každá organizačná zložka bilancovala svoje príjmy 
z koncesií samostatne a automaticky. Bude sa vychádzať z modelu, že každý bude alokovať 
na svojej strane a spoločne úroveň fixných nákladov a tá časť, ktorá sa týka užitia zdrojov na 
hlavnú činnosť, tá sa bude riešiť samostatne.  
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 111/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o spôsobe a rozsahu financovania RTVS v roku 
2013 a žiada GR RTVS, aby predložil Rade RTVS návrh rozpočtu RTVS na rok 2013. 
T: 3.12.2012 
Z: GR RTVS 
 
Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  

V. Talian / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
7. Informácia o príprave Vianočnej programovej štruktúry 
V. Mika navrhol, aby na ďalšom rokovaní bola členom rady odprezentovaná sviatočná 
štruktúra formou prezentácie aj s grafickou projekciou.  
Ľ. Machaj odprezentoval rozhlasovú Vianočnú programovú štruktúru. 
V. Mika zdôraznil, že základnou filozofiou Vianočného vysielania je navodiť pocit harmónie. 
Za podstatné považuje to, že RTVS bude odlišný od konkurencie. 
T. Búza doplnil niekoľko podrobností z Vianočnej programovej štruktúry. 
V. Slovák si myslí, že by mohla byť ambíciou STV byť počas obdobia Vianoc lídrom na trhu. 
K hudbe uviedol, že by mala byť citlivo vyberaná ako príprava na Vianoce, aby poslucháč 
nebol znechutený už pred Vianocami. Zaujímalo by ho nakoľko bude košická Regina 
reflektovať na to, že minimálne polovica jej poslucháčov má Vianoce až 6.1. Dal na zváženie, 
či neriešiť 6.1. radšej prenos Bohoslužby zo Slovenska z pravoslávneho alebo 
gréckokatolíckeho kostola a nie z Vatikánu. 
D. Hushegyiová skonštatovala, že jej chýba podrobný rozpis Rádia Patria a či bude STV 
vysielať programy pre národnostného diváka. 
V. Mika uviedol, že mu záleží na tom, aby sa s Radou RTVS bavil vecne o niečom, čo má 
význam a zmysel, ale nie je to teraz v pozícii, že rada schvaľuje Vianočnú programovú 
štruktúru.  
T. Búza uviedol D. Hushegyiovej, že jej v priebehu budúceho týždňa pripraví odpovede na jej 
otázky. Upozornil, že tento rok nebolo rozpočtované Vianočné ani silvestrovské vysielanie 
a tým spôsobom sa aj koncipovala štruktúra. 
I. Nagy si tiež myslí, že predložených informácií o vysielaní Rádia Patria je príliš málo. 
Požiadala o konkrétnejší program na ďalšie rokovanie. 
Ľ. Machaj uviedol, že Rádio Patria sa dorieši a bude doručené ešte pred ďalším rokovaním. 
M. Jesenko predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 112/2012: 
Rada RTVS berie na vedomie informáciu o príprave Vianočnej programovej štruktúry. 
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Za: 7 / D. Hushegyiová, M. Jesenko, M. Kabát, M. Kákoš, I. Nagy, V. Slovák,  
V. Talian / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0  
Neprítomní: 2 / M. Antol, M. Kollár /  
Uznesenie bolo prijaté. 
 
8. Sťažnosti a podnety 
M. Jesenko informoval, ktorú korešpondenciu prepošle Rada RTVS na vedomie GR RTVS 
a ku ktorým si vyžiada stanovisko, resp. odpoveď. 
V. Mika uviedol, že sťažnosti, ktoré sa budú týkať národnostného vysielania, Rádia Regina 
a celého kontextu, sú prirodzenou súčasťou toho, že je to komplikovaný a zložitý problém, 
ktorý má viac uhlov pohľadu. Manažment sa bude snažiť viesť pravidelnú formu dialógu so 
všetkými národnostnými skupinami, ale takou formou, že to bude viesť k nejakým záverom 
a vyjasneniu si stanovísk. Bude o tom informovať aj Radu RTVS. 
 
9. Rôzne 
a. korešpondencia 
M. Jesenko informoval o korešpondencii od riaditeľa Divadla A. Bagara v Nitre ohľadom 
dabingu. Spýtal sa GR RTVS na reakciu na tento list. 
V. Mika informoval, že sa s riaditeľom Divadla A. Bagara stretne osobne a reakcia bude 
jednoduchá – RTVS si vyrába dabing sama. Tento list bol podľa neho nezainteresovaný 
v tom, že je logickou ambíciou regiónov a aj hereckej obce mimo Bratislavy vyrábať dabing, 
pretože sú na to pripravení, ale pokiaľ RTVS vyrába dabing sama, tak je situácia úplne iná. 
Považuje to za legitímnu ambíciu RTVS. 
b. rôzne 
M. Jesenko pozval členov Rady RTVS na partnerské podujatie v rámci 16. konferencie 
FORUM 2000 na Slovensku „Spoločenská zodpovednosť médií“, ktorá bude 24.10.2012. 
M. Jesenko poďakoval prítomným za účasť a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 24.10.2012. 
 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 

 
 
Miroslav Kollár 

       predseda Rady  
Rozhlasu a televízie Slovenska 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne usporiadaný 
podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk 
 


